
  چهار محال و بختياري: در دهه فجر س��ال جاري، 350 ميليارد 
تومان پروژه با حضور مسئولان كشوري در استان چهارمحال و بختياري 
افتتاح خواهد شد.  قاسم س��ليماني دشتكي، اس��تاندار چهارمحال و 
بختياري با اعلام اين خبر گفت: در دهه فجر وزراي كشور به استان سفر 

و طرح هايي را در استان افتتاح خواهند كرد. 
  كرمان: مديركل پزشكي قانوني استان كرمان گفت: پزشكي قانوني 

در كشور پايه اعتباري و منابع انساني پاييني 
دارد و در استان كرمان اين وضعيت حاكم 
است و چارت ما در استان كرمان، 405 نفر 
است ولي 54 نفر نيرو داريم. عباس آميان 
ادامه داد: يك سوم تا يك چهارم پرونده هاي 
مطرح شده در دادگستري، گواهي پزشكي 
قانوني را دارند و سنگ بناي حكم قاضي، 
اين گواهي است. در كل كشور در سه سال 

گذشته 50 مركز پزشكي قانوني تعطيل شده، اما در استان كرمان پنج 
مركز اضافه كرده ايم. شهرستان شهربابك در اولويت ماست كه تاكنون 

متأسفانه براي اين شهرستان هيچ كاري انجام نشده است. 
  خراسان شمالي: مديركل حفاظت محيط زيست خراسان شمالي 
با بيان اينكه اين استان به لحاظ آلودگي هوا بر لبه تيغ حركت مي كند و 
با تأكيد بر اينكه اين استان در حال حاضر از نظر آلودگي سوخت فسيلي 
در شرايط خاصي قرار ندارد و مشكل جدي در آن ديده نمي شود، افزود: 
شرايط توپوگرافي، افزايش تعداد خودروها و ميزان ترافيك عوامل نگران 
كننده براي افزايش آلايندگي اس��ت. علي اصغ��ر مطهري تصريح كرد: 
خراسان شمالي در سال گذشته داراي 42 روز پاك، 164 روز سالم و 17 
روز ناسالم و در سال جاري داراي 78 روز پاك، 189 روز سالم و هشت روز 
ناسالم بوده است. حضور كارخانجات سنگ شكن در حريم شهرهاي اين 

استان در افزايش آلودگي ها تأثيرگذار هستند. 
   مركزي: مديرعامل شركت آب منطقه اي مركزي گفت: براي مديريت مصرف 
بهينه منابع آب زيرزميني طرح خاموشي چاه هاي آب كشاورزي در فصول سرد 
سال و چاه هاي آب پرورش ماهي در استان اجرايي شد. عزت الله آمره اي اظهار 
كرد: مصرف بهينه آب از امور ضروري محسوب مي شود كه ترويج آن از اهميت 
بالايي برخوردار است، به همين سبب نيازمند تغيير رويه و مصرف آب در حوزه 
كشاورزي هستيم و ترويج اين تغيير رويه نيازمند فرهنگسازي و همكاري قشر 
كشاورز با مسئولان است تا از اين طريق بتوانيم مصرف آب را در حوزه كشاورزي 
كنترل كنيم. همچنين نصب كنتورهاي هوشمند بر چاه هاي كشاورزي از جمله 

اقدامات مؤثري بوده كه با مشاركت كشاورزان انجام شده است. 
  اصفهان: معاون حفاظت و بهره برداري شركت آب منطقه اي اصفهان 
با بيان اين كه هنوز دريچه هاي سد زاينده رود بسته است، گفت: بازگشايي 
آب سد زاينده رود به درخواس��ت نظام صنفي كشاورزان استان اصفهان 
با تأخير بازگشايي مي شود. علي بصيرپور در خصوص علت تأخير زمان 
بازگش��ايي آب زاينده رود اظهار كرد: چون كشاورزان هنوز نتوانسته اند 
عمليات آماده سازي و ساماندهي رودخانه را تمام كنند، بازگشايي آب با 

تأخير انجام و به محض اتمام اين عمليات آب باز مي شود. 
  هرمزگان: معاون سياسي، امنيتي و اجتماعي استاندار هرمزگان بر 
لزوم جلوگيري از ورود فاضلاب به دريا در استان هرمزگان تأكيد كرد. بهروز 
اكرمي گفت: يكي از موارد مهم بررسي وضعيت سلامت ساحل بندرعباس 
است كه متأسفانه طبق گزارش هاي ارائه شده از سوي معاونت بهداشتي 
دانشگاه علوم پزشكي بسياري از مناطق ساحل بندرعباس با آلودگي مواجه 
است. وي بيان داشت: يكي از عمده دلايل وجود اين آلودگي، ورود فاضلاب 
خام به درياست و بايد در اين خصوص تدابير لازم از جمله ايجاد تصفيه خانه 
در اماكني كه اقدام به رها سازي فاضلاب به دريا مي كنند انجام شود و در غير 

اينصورت از طريق مراجع ذيربط اقدامات لازم انجام خواهد شد.

رها شدن پروژه هاي 
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عمراني ك�ه با صرف 
هزينه هاي ميلياردي 
به نيمه راه رسيده و پس از گذشت سال ها از زمان 
آغاز عمليات اجرايي شان حالا بلاتكليف باقي 
مانده اند، به يك�ي از معضلات ح�وزه عمران و 
صنعت بسياري از اس�تان ها تبديل شده است. 
كارخانه س�يمان خ�رم آب�اد ني�ز از جمله اين 
پروژه هاست كه پس از 13 سال با حدود 40 درصد 
پيشرفت فيزيكي بلاتكليف مانده و زنگ هشدار 
هدررفت سرمايه هنگفت ديگري را به صدا در 
آورده اس�ت. كارخان�ه اي كه نه تنه�ا به دليل 
مشكلات مالي، بلكه بيشتر به خاطر ضعف هاي 
مديريتي به گره كوري تبديل شده كه چندين 
اس�تاندار هم از پس بازكردنش ب�ر نيامده اند!

    
 سال 82 در سفر هيئت دولت وقت به استان لرستان 
كارخانه سيمان خرم آباد تصويب شد. كارخانه اي كه 
قرار بود نهايتاً در يك دوره 10 ساله تكميل شود، پس 
از گذشت بيش از 13سال به رغم صرف هزينه هاي 
كلان براي خريد و واردات تجهي��زات آلماني، آن 
هم در دوره تحريم، هنوز به نيمه راه هم نرس��يده 
است.  مشكلات عديده اين پروژه كه مهم ترين آن 
به ضعف هاي مديريتي و عدم هماهنگي و همكاري 
بين س��رمايه گذار و بانك عامل ب��ر مي گردد لقب 
سخت ترين پروژه استان را به اين كارخانه نيمه كاره 
داده و حالا سرمايه گذار، 46 هزار سهامدار و مسئولان 
استان نگران از بين رفتن سرمايه كارخانه در صورت 

عدم رفع مشكلات موجود هستند. 
  درگيري بانك و سرمايه گذار، مشكل اصلي

بر اساس پيش بيني ها در ابتداي فعاليت براي ساخت 
اين مجموع��ه حدود 26 ميليون يورو تس��هيلات 

ارزي و 200 ميليارد ريال نيز تس��هيلات ريالي در 
نظر گرفته شد و پس از آن پذيره نويسي سهام هم 
به عنوان منبع مالي جديد اجرا ش��د. بر اين اساس 
مسئولان وقت اعلام كردند مشكل مالي براي اين 
پروژه وجود نخواهند داش��ت اما كم كم كشمكش 
بين بانك عامل و س��رمايه گذار كارخانه آن هم نه 
بر سر تأمين يا عدم تأمين تسهيلات و منابع مالي! 
بالا گرفت و روند اجرايي را به تعويق انداخت.  گويا 
طبق مصوبه استانداري در خصوص كارخانه سيمان 
خرم آباد، بندي وجود دارد كه به ارائه گزارش بانك 
عامل مرتبط است و تعلل بانك در اين خصوص روند 
اجراي پروژه را با مشكل روبه رو كرده است. بنا به گفته 
بابك دين پرست، معاون وزير كشور در اين مصوبه 
مقررشده كه بانك عامل اس��تان به منظور تعيين 
تكليف اخذ نظريه كارشناسي رسمي دادگستري 
درزمينه تعيين ميزان سرمايه گذاري ارزي و ريالي 

توسط شركت سيمان خرم آباد پيگيري جدي را به 
عمل آورد و در اسرع وقت نتيجه را به دفتر هماهنگي 
امور اقتصادي اعلام كند اما اين گزارش تا به امروز 
ارائه نشده است. اين در حالي است كه بانك مذكور 
هم مدعي است اطلاعات مورد نظر براي ارائه نظر 
كارشناسي از سوي مدير كارخانه و سرمايه گذار به 
بانك ابلاغ نشده است!  جالب اينجاست كه تاكنون 
چندين استاندار به منظور رفع اين اختلاف نظر و 
ناهماهنگي ها به موض��وع ورود كرده اند و چندين 
جلسه تش��كيل داده اند اما كاري از پيش نبرده اند! 
گويا تشكيل جلسه مشترك براي رفع اين مشكل كه 
بيشتر بهانه اي براي كارشكني به نظر مي رسد به گره 

كور اين پروژه تبديل شده است!
  نسخه تجديد صبر براي سهامداران 

بالا بودن هزينه احداث كارخانه س��يمان خرم آباد 
در شرايط تحريمي، سرمايه گذار اين طرح را برآن 

داش��ت تا از همان مراحل اوليه س��اخت، با تبديل 
وضعيت اين كارخانه از سهامي خاص به سهامي عام، 
از مردم براي تأمين بخشي از نياز مالي كارخانه دعوت 
كرده و پذيره نويسي س��هام را آغاز كند. وعده هاي 
سرمايه گذار و مسئولان اس��تان در تسريع در اتمام 
پروژه مذكور سبب ش��د 46 هزار سهامدار با خريد 
حدود 11 ميليارد تومان سهام وارد ميدان شوند. اين 
در شرايطي است كه حالا پس از تعلل 13 ساله در 
ساخت كارخانه سيمان خرم آباد از سال 85 تاكنون 
اين سهامداران سردرگم و بلاتكليف مانده اند. ضمن 
اينكه مس��ئولان كارخانه اعلام مي كنن��د اجراي 
پروژه مستلزم افزايش سرمايه از طرف سهامداران 
و س��ازمان بورس است! گويا س��هامداران به دليل 
بي اعتمادي به اتمام پروژه از صرف س��رمايه بيشتر 
براي تكميل كارخانه امتناع مي كنند.  در حالي كه از 
آغاز پذيره نويسي سرمايه گذار و مسئولان اين كارخانه 
تاكنون به پيگيري ها و اعتراضات سهامداران مبني بر 
تعيين تكليف آنها وقعي ننهاده اند حالا پس از گذشت 
بيش از 10 سال مدير كارخانه سيمان خرم آباد اعلام 
كرده است سهام اين كارخانه در شرايط كنوني قابل  
تبديل به پول نقد نيست، اما سهامد اران اطمينان 
داشته باشند سهام اين افراد از بين نمي رود و در برابر 
آن ماشين آلات و تجهيزات خريداري و زيرساخت ها 
ايجاد شده اند.  حسن مهدي پور با بيان اينكه تعيين 
تكليف اين طرح به عنوان يكي از پروژه هاي نيمه تمام 
شاخص استان در دستور كار قرار گرفته از سهامداران 
مي خواهد باز هم صبوري كنند! گويا آخرين وعده 
راه اندازي كارخانه سال 97 اعلام شده است. در حالي 
كه پيشرفت فيزيكي اين كارخانه بعد از گذشت 13 
سال به مرز 40 درصد رسيده است آيا مي توان انتظار 
داشت با وجود مشكلاتي كه همچنان پابرجاست، 60 

درصد باقيمانده پروژه طي دو سال به انجام برسد؟!

آذرماه امس��ال بود كه در پ��ي ورود ناگهاني موج 
سرما، تعداد زيادي از باغداران به دليل سرمازدگي 
محصولاتش��ان داغدار ش��دند. ش��دت خسارت 
به ح��دي ب��ود ك��ه مس��ئولان در هم��ان ابتدا 
آس��يب ديدگي بي��ش از 30 درص��د محصولات 
باغباني و خس��ارتي بالغ بر هزار ميليارد تومان را 
براي مازني ها برآورد كردند. با اينكه شرايط ويژه اي 
رخ داده ب��ود و انتظار مي رف��ت محصول پرتقال 
و نارنگي توليد داخل كفاف مصرف ش��ب عيد را 
ندهد، اما خوش��بختانه همين چند روز گذشته، 
مسئولان جهادكشاورزي به صراحت اعلام كردند 
مركبات ش��ب عيد از طريق باغداران ش��مال و 
جنوب كشور تأمين شده و نيازي به واردات پرتقال 
و نارنگي از كشورهاي همسايه به هيچ وجه نيست.  
اما در همين حال كه باغداران از شنيدن تصميم 
مس��ئولان براي ممنوعيت واردات مركبات ابراز 
خوش��حالي مي كردند، خبرهايي رس��مي و غير 

رسمي از واردات پرتقال و نارنگي پاكستاني به بازار 
منتشر شد. در اين راس��تا سيدحسين مهاجران، 
رئيس اتحاديه ميوه و سبزي با تأييد ورود مركبات 
خارجي به ب��ازار از واردات غي��ر قانوني مركبات 
و توزي��ع آن در بازار خبر مي ده��د. موضوعي كه 
نشان مي دهد مسئولان به  رغم ممنوعيت واردات 
مركبات، هنوز دس��ت از كار نشس��ته و به ضرر و 
زيان باغداران مازني مي افزايند. اتفاقي كه علاوه 
بر بي كفايتي مسئولان و وجود رانت هاي بسيار در 

بدنه دولت اشاره دارد. 
  پذيرايي دولتمردان با ميوه هاي خارجي

به  رغم اينكه مركبات به قدر كافي در سردخانه ها انبار 
شده، اما هنوز سودجويان از واردات پنهاني دست 
نكشيده اند و براي گرفتن مجوز رسمي هم در تلاش 
هستند. نماينده مردم قائمشهر در مجلس شوراي 
اسلامي در گفت وگو با »جوان« با تأييد اين موضوع 
مي گويد: »متأسفانه بايد بگويم كه حتي در جلسات 

وزارت صنعت، معدن و تجارت ه��م از مهمانان با 
پرتقال خارجي، پذيرايي مي شود. با اينكه پرتقال 
ايراني و خارجي حت��ي در ظاهر هم قابل تفكيك 
هستند اما وزير صنعت، معدن و تجارت ادعاي ايراني 
بودن پرتقال ها را داش��ت. همين سندي است بر 
واردات پنهاني و پشت پرده مسئولان اين وزارتخانه 
كه حتي محمدرضا نعمت زاده هم چشم هايش را 
بر روي آن بس��ته بود.« عبدالله رضيان با اشاره به 
اينكه بيش از 70 درصد محصولات مركبات كاران 
مازندران از بين رف��ت، مي افزاي��د: »اين حجم از 
محصول كه خس��ارت ديد، قرار بود به كشورهاي 
همسايه صادر شود. بنابراين خوشبختانه براي عيد 
پيش رو به هيچ وجه نيازي به واردات مركبات نداريم 
و اگر مسئولان دستور واردات ميوه را صادر كنند، 
خيانتي بزرگ در حق مردم آسيب ديده كرده اند، 
چراكه همين الان بيش از 2ه��زار ميليارد تومان 
به باغداران لطمه وارد شده، حالا با اين شرايط اگر 

وارداتي  هم انجام بگيرد، راه براي دلالان بيش از 
اين باز مي شود.« وي ادامه مي دهد: »با اينكه هنوز 
به صورت رسمي واردات مركبات اعلام نشده، اما 
همين الان نيز دلالان ب��راي هركيلو پرتقال رقم 
300 تا 400 توماني را تعيي��ن مي كنند. اين نيز 
درحالي  اس��ت كه هزينه توليد اي��ن محصول از 
سوي جهادكشاورزي بيش از كيلويي 800 تومان 
اعلام شده است. حالا با اين شرايط اگر وارداتي هم 
صورت بگيرد همين مقدار پولي كه كشاورزان اميد 
دارند با آن بخشي از بدهي هاي خود به بانك ها را 
بپردازن��د را هم نمي توانند درياف��ت كنند.« اين 
نماينده م��ردم در مجلس، همچنين با اش��اره به 
اينكه دولت مصوبه اي 30 ميليارد توماني در اواخر 
آذرماه براي جبران خسارات باغداران تعيين كرده ، 
مي گويد: »متأسفانه به  رغم وعده دولتمردان هنوز 
خبري از تخصيص اعتبار نيس��ت. ع��لاوه بر اين 
دولت به بانك ها هم اعلام كرده بود كه به باغداران 
مهلت بيشتري براي پرداخت بدهي ها بدهند، اما 
دولت حتي اين قدرت را هم ندارد كه به بانك ها امر 

كند و آنها اين موضوع را بپذيرند.«
  واردات مركبات كمر باغداران را مي شكند

درحالي كه امسال مركبات كاران مازني خسارت 
سنگيني را متحمل شدند، اما به گفته مسئولان 
براي بازار شب عيد مش��كلي به وجود نمي آيد و 
قيمت ها دچار نوس��ان نمي ش��ود، چراكه علاوه 
بر تأمين 80 درصدي مركبات ش��ب عيد توسط 
باغداران شمالي، 30 درصد ميوه مورد نياز را هم 
جنوبي ها تأمين مي كنند. رئيس س��ازمان جهاد 
كش��اورزي مازندران با اش��اره به اينك��ه تاكنون 
بيش از 300 تا 400 ه��زار تن محصول مركبات 
در سردخانه ها انبارشده اس��ت، مي گويد: »براي 
مصرف قب��ل از عيد و بعد از عي��د مركبات مردم 
هم به اندازه كافي ذخيره داريم.« دلاور حيدرپور 
با اش��اره به اينكه وزارت جهادكش��اورزي هم به 
صراحت اعلام كرده كه نيازي به واردات مركبات 
نيست، مي افزايد: » متأسفانه بخشي از باغداران از 
طريق سرما و بخشي هم از طريق كاهش قيمت 
خس��ارت ديده اند، ح��الا اگر بخواهي��م وارداتي 
هم داشته باش��يم تير خلاص به باغداران مازني 
زده ايم. در حال حاضر 140 هزارتن پرتقال خارج 
از مصرف جمع آوري شده و حدود 30 هزار تن نيز 
در قالب خريد تضميني با درجه 2 و 3 به كارخانه 
آبگيري فرستاده ايم كه حكايت از عمق فاجعه اي 
كه در مازندران رخ داده، دارد.« وي ادامه مي دهد: 
»متأسفانه تنها حدود 5 الي 6 درصد باغات بيمه 
بودند و بدعهدي ه��اي مكرر بيمه ه��ا در زمينه 
پرداخت خس��ارات بر حجم مش��كلات طي اين 
سال ها افزوده اس��ت. مس��ئله اي كه توجه ويژه 

مسئولان را مي طلبد.« 
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سد گيوي اردبيل آماده افتتاح است
سد گيوي در جنوب استان اردبيل آماده افتتاح است كه به محض 
حل مش�كل زارعان منطقه تا پايان امس�ال افتتاح خواهد ش�د. 
اصغر سليمان زاده مديرعامل ش��ركت آب منطقه اي اس��تان اردبيل با 
اعلام اين خبر گفت: براي اولين بار رديف بهره برداري از شبكه آبياري و 
زهكشي 5 هزار و 700 هكتار از اراضي فراهم شده كه اميدواريم تا پايان 
امسال به تمام تعهدات خود تا سقف 12 هزار و 700 هكتار شبكه آبياري 
و زهكش��ي عمل كنيم.  وي با بيان اينكه 200 هكتار در ش��بكه سبلان 
طرح توسعه اي در حال اجراست خاطرنشان كرد: سد گيوي با حجم 76 
ميليون مترمكعب آماده افتتاح است كه اميدواريم با اختصاص 25 ميليارد 
تومان اعتبار مورد نياز براي پرداخت مطالبات كشاورزان منطقه بتوانيم 
به سرعت شاهد افتتاح اين سد باشيم.  اين مسئول از مسدود شدن 84 
چاه غيرمجاز از تعهد امسال 100 حلقه چاه در استان اردبيل خبر داد و 
بيان داشت: نصب كنتورهاي هوشمند و حجمي براساس تعهدات ملي و 
استاني انجام شده، به طوري كه در 141 حلقه چاه كنتورهاي حجمي به 
كارگيري شده است.  سليمان زاده افزود: ابزارهاي اندازه گيري دريچه پاياب 
شبكه ها به تعداد 100 دستگاه تعهد ما بوده كه امسال به شكل صددرصد 
اين تعهدات را انجام داديم.  وي به فعاليت كليدي شركت آب منطقه اي 
در تحقق اقتصاد مقاومتي با هدف تأمين منابع مالي مهار آب هاي مرزي 
اشاره كرد و از قطعي شدن مشاركت سرمايه گذاران براي انتقال آب گورگور 
اردبيل خبر داد و اظهار داشت: تصفيه خانه خلخال به روش بي  او تي در  به 
حال اجراست و ضروري است نسبت به احداث مودل دوم تصفيه خانه آب 

اردبيل برنامه ريزي ها و هماهنگي ها انجام شود. 

استان مركزي نيازمند 1750 تخت درماني است 
اس�تان مركزي به عنوان يكي از مراكز مهم صنعتي و قرار گرفتن در 
شاهراه مواصلاتي كشور موجب ش�ده تا اين منطقه شديداً نيازمند 
توس�عه خدمات بهداش�تي و درماني باش�د، اين درحالي است كه 
طبق اس�تانداردها، به ازاي ه�ر هزار نفرجمعيت ي�ك منطقه، بايد 
2/5 تخت بيمارستان در نظر گرفته  ش�ود كه با اين تناسب، استان 
مركزي با كمب�ود ه�زار و750 تخت روبه  رو اس�ت.  اين مش�كلات 
موجب شد تا روز پنج شنبه رئيس دانش�گاه علوم پزشكي اراك در 
بازديدي كه نماينده اراك، خنداب و كميجان از پروژه هاي در دست 
احداث علوم پزشكي داشت اعلام كند: »در حالي كه متوسط تعداد 
تخت كش�وري به ازاي هر هزار نفر 1/7 تخت اس�ت، اي�ن تعداد در 
استان مركزي 1/3 مي باش�د كه از متوسط كشوري هم كمتر است.«

    
گزارش ها نشان مي دهد، درحال حاضر چهار بيمارستان آيت الله خوانساري، 
اميرالمومنين، وليعصر و سينا دراستان مركزي به عنوان مهم ترين مراكز 
درماني استان مركزي درحال خدمت رساني به بيماران هستند.  رئيس 
دانشگاه علوم پزشكي اراك دراين خصوص به »جوان« مي گويد: »درحال 
حاضر مراكز درماني اراك از دو معضل رنج مي برند كه يكي از آنها كمبود 
تخت درماني است.« طاهراحمدي مي افزايد: » مشكل بعدي مراكز درماني 
دراين استان فرسودگي و عمر بالاي اين مراكز درماني است.«  وي ادامه 
مي دهد: »اين درحالي است كه از لحاظ پزشك و متخصص درمراكز درماني 

استان با كمبودي مواجه نيستيم.«
  كمبود تخت براي درمان مراجعه كنندگان 

استان مركزي به علت دارا بودن مراكزصنعتي بسيار و از طرفي قرار گرفتن 
درمحورهاي مواصلاتي چند استان وحوادثي كه مي تواند در اين ميان رقم 
بخورد به شدت نيازمند داشتن مراكز درماني است كه به تمامي امكانات 
مجهز باشد.  با اين وجود نبود تعداد استاندارد تخت در اين مراكز درماني 
موجب شده تا در بيشتر مواقع مراجعه كنندگان به مراكز درماني ساعت ها 
معطل مانده يا مجبور شوند به مراكز درماني استان هاي همجوار مراجعه 
كنند.  رئيس دانشگاه علوم پزشكي اراك دراين خصوص مي گويد: »درحالي 
كه متوسط تعداد تخت كشوري به ازاي هر هزار نفر 1/7 تخت است اين 
تعداد در استان 1/3 بوده و كمتر از متوسط كشوري است.« طاهراحمدي 
مي افزايد: »در حالي كه طبق استانداردها بايد به ازاي هر هزار نفر 2/5 تخت 
بيمارستان وجود داشته باشد استان مركزي با كمبود هزار و 750 تخت 
روبه رو است.« وي ادامه مي دهد: »در حال حاضر اين كاستي اساسي ترين 
مشكل حوزه درمان دراستان به ش��مار مي رود كه سبب مشكل درارائه 
خدمات مي شود.« اين درحالي است كه گزارشات نشان مي دهد، ضريب 
اشغال هميشه صددرصد بوده كه گاهي اوقات به 120 درصد هم مي رسد 
كه اين موضوع سبب ش��ده تا بيماران در راهروها و فضاهاي غيربخشي 
بستري شوند.  با اين وجود بنا به اظهارات رئيس دانشگاه علوم پزشكي اراك 
قرار است ظرف دو سال آينده 100 تخت به بيمارستان آيت الله خوانساري، 
100 تخت در بيمارستان سينا، 200 تخت در بيمارستان وليعصر)عج( و 
70 تخت به بيمارستان اميرالمومنين)ع( و 30 تخت  به اي سي يو در مجموع 

به بيمارستان هاي اين استان تعلق بگيرد. 
  فرسودگي مراكز درماني

به جرئت مي توان گفت پس از بحث كمبود تخت در مراكز درماني استان 
مركزي، فرسودگي اين مراكز از مهم ترين معضلات دراين زمينه به شمار 
مي رود كه به شدت مي طلبد تا اين مراكز درماني بازسازي شوند.  رئيس 
دانشگاه علوم پزشكي اراك دراين خصوص مي گويد: »يكي از معضلات 
مراكز درماني دراين استان عمر بالا و فرسودگي و بعضاً كمبود فضاهاي 
درماني مورد نياز است كه بايد مرتفع شود.« طاهراحمدي با اشاره به ساخت 
بيمارستان هزار تختخوابي اراك وتوسعه بيمارستان وليعصر)عج( و آيت الله 
خوانساري مي افزايد: » به منظور توسعه بيمارستان وليعصر)عج( به عنوان 
بزرگ ترين مركز آموزشي درماني 2 تا 40 ميليارد براي امسال و سال آينده 
در نظر گرفته شده است كه 31 ميليارد از 40 ميليارد امسال به صورت اوراق 
مورد قبول پيمانكار تخصيص داده شده است با توجه به اينكه قرارداد 27 
ماهه بستيم در مدت 20 ماه آينده مي توانيم پروژه را تحويل گرفته و تجهيز 
كنيم.« رئيس دانشگاه علوم پزشكي اراك ادامه مي دهد: »پروژه توسعه 
بيمارستان آيت الله خوانساري تاكنون 60 درصد پيشرفت داشته است كه 
خرداد سال آينده به بهره برداري مي رسد.« با اين وجود بايد منتظر ماند و ديد 
آيا مشكلات درماني طبق قول رئيس دانشگاه علوم پزشكي اراك درمدت 

دوسال آينده حل خواهد شد يا همچنان مردم بايد با كمبودها سركنند. 

سرمايه سوزي كارخانه سيمان خرم آباد در آتش اختلاف بانك و سرمايه گذار 
چند استاندار آمدند و رفتند اما نتوانستند گره كور سخت ترين پروژه لرستان را باز كنند

تيرخلاص وزارت صنعت به باغداران مازني با واردات مركبات
 درحالي جهادكشاورزي از انباركردن مركبات براي شب عيد خبر مي دهد كه مسئولان وزارت صنعت  

در پشت پرده، مجوز هاي غيررسمي واردات مركبات را امضا مي كنند

نماين�ده م���ردم     آذربايجان غربي
سردشت و پيرانشهر 
در مجلس ش�وراي اس�لامي، از س�رمايه گذاري 
يكهزار و 500 ميليارد ريالي بنياد بركت وابسته به 
س�تاد اجرايي فرم�ان حض�رت ام�ام)ره( براي 
محروميت زدايي و توانمندسازي اقتصادي مناطق 
مح�روم اس�تان آذربايج�ان غرب�ي خب�ر داد. 

رسول خضري در توصيف اقدامات بنياد بركت در 
اين اس��تان گفت: بنياد بركت علاوه بر مشاركت 
در چند طرح توانمندس��ازي اقتصادي و اجراي 
پروژه هاي زيربنايي مش��غول س��اخت تعدادي 
مدرسه جديد در منطقه  سردش��ت و پيرانشهر 
است كه اميدواريم اين پروژه به زودي تمام شود، 
چراكه به طور قطع اثرگذار خواهد بود.  وي افزود: 

در حال حاضر سرانه  فضاي آموزشي در منطقه به 
جهت كمبود مدارس نوس��از از ميزان مورد نياز 
كمتر اس��ت و اميدواريم با افتتاح مدارس جديد 
بركت، اين مشكل مرتفع ش��ود.  خضري با بيان 
اينكه بنياد بركت ب��راي محروميت زدايي، توليد 
و اشتغالزايي و خدمات رساني به مناطق محروم 
استان آذربايجان غربي نزديك به يكهزار و 500 

ميليارد ريال س��رمايه گذاري كرده است، اظهار 
داشت: طي اين س��ال ها اجراي طرح هاي بزرگ 
و توليدي توانمندس��ازي اقتصادي، زيربنايي و 
فرهنگي مانند مدرسه، مسجد، مسكن محرومين، 
راه سازي و همچنين خدمات به ايتام و اعطاي وام 
قرض الحس��نه را از اين بنياد جهادگر در استان 

آذربايجان غربي شاهد بوده ايم. 

سرمايه گذاري 1500 ميلياردي بنياد »بركت« براي محروميت زدايي از آذربايجان غربي

درحالي كه طي چند روز اخير خبرهاي مسرت بخشي در خصوص تأمين مركبات 
مورد نياز شب عيد در رسانه ها منتشر شد، اما در كنار آن خبرهايي نيز مبني 
بر واردات نارنگي و پرتقال پاكستاني به گوش رسيد. اتفاقي كه در كنار ماندن 
محصول باغداران مازني روي درخت ها و به فروش نرسيدن  آنها، دست دلالان را 
بازتر مي گذارد.  با اينكه طي ماه هاي اخير و بر اثر سرما بخش زيادي از محصولات 
شمال كشور از بين رفت، اما گزارش ها نشان مي دهند مركبات مورد نياز كل 

كشور براي شب عيد در سردخانه ها انبار شده و به هيچ عنوان نيازي به واردات 
اين محصولات نيست. اما با اين حال گويي دست هاي پنهان، قدرت بيشتري 
دارند و از تلاش براي واردات ميوه دست نكشيده اند. به نحوي كه نماينده مردم 
قائمشهر در مجلس نيز با تأييد اين موضوع از رانت هايي كه بين مسئولان براي 
واردات مركبات وجود دارد، انتقاد كرده و مي گويد حتي جلسات وزارت صنعت، 
معدن و تجارت نيز در حال حاضر با حضور ميوه هاي خارجي برگزار مي شود. 

محمدرضا سوري

ميترا شهبازي
   گزارش يك

 برخورد با مراكز فرهنگي –  هنري غيرمجاز
در اسلامشهر   

به منظور شناسايي و برخورد با مراكز غير مجاز    اسلامشهر
فعال دررشته هاي فرهنگي– هنري درسطح 
شهرستان اسلامشهر، مراكز فعال مورد بازرسي و نظارت قرار مي گيرند. 
سيدحسن حس��يني، رئيس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي شهرستان 
اسلامش��هر با عنوان كردن اي��ن مطلب و با اش��اره به نق��ش و تأثير 
فعاليت هاي مراكز فرهنگ��ي - هنري درجامعه و ض��رورت نظارت بر 
اين اماكن گفت: به منظورانسجام بخش��ي و نظارت يكپارچه از مراكز 
فرهنگي - هنري دراسلامشهر بازرسي دوره اي توسط اداره فرهنگ و 
ارشاد اسلامي و نيروي انتظامي درسطح شهرستان انجام پذيرفت و اين 
كار ادامه خواهد داشت.   حسيني افزود: طي اين بازديدها بازرسان با 
سركشي به نقاط مختلف شهرستان، تاكنون تعداد پنج مركز غيرمجاز 
را مورد شناسايي قرارداده و به آنان 72 س��اعت فرصت قانوني جهت 
برچيدن تابلوها و لغو فعاليت هاي غيرمجازخود داده شده است.  وي با 
اشاره به برخي از تخلفات مراكز فرهنگي - هنري، تصريح كرد: برخي 
از اين مؤسس��ات كه داراي مجوز آموزش در زمينه هاي غيرمرتبط با 
رشته هاي فرهنگي - هنري از ساير دستگاه ها وسازمان هاي ديگر بودند، 
با نصب تابلو بدون اخذ مجوز از اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي اقدام به 
جذب هنرجو و آموزش خودس��رانه مي كردند.  رئيس اداره فرهنگ و 
ارشاد اسلامش��هر گفت: در برخي از موارد ديگر فروشگاه هاي عرضه 
لوازم موسيقي اقدام به برپايي دوره آموزشي در داخل مغازه يا فروشگاه 
خود بدون رعاي��ت حداقل هاي م��ورد نياز مي  كردند كه ب��ه آنان نيز 
تذكرات لازم داده شد.  وي با بيان اينكه درحال حاضربالغ بر180مركز 
فرهنگي - هنري درزمينه هاي مختلف، درسطح شهرستان اسلامشهر 
داراي مجوز بوده و فعاليت مي كنند، خاطر نش��ان كرد: واحد بازرسي 
اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي تلاش و پيگيري مجدانه جهت نظارت، 
شناسايي و سامان بخشيدن به مراكز فرهنگي - هنري سطح شهرستان 

و انجام بازديدهاي دوره اي و نامحسوس را در دستور كار دارد. 

خشكسالي در كردستان بسيار جدي است   
شايد وضعيت دشت هاي استان كردستان     كردستان
نسبت به استان هاي ديگر قابل قبول تر 
است، اما انصافاً مش�كل خشكسالي در استان بس�يار جدي است. 
امير قادري، معاون هماهنگي امور عمراني استاندار كردستان با عنوان كردن 
مطلب فوق گفت: بايد براي حل مشكل خشكسالي با حساسيت و برنامه ريزي 
خاصي اقدام كنيم. سكونتگاه هاي شهري و روستايي كردستان از ظرفيت 
بسيار بالايي برخوردار هستند، لذا ضرورت دارد تا افكار عمومي را نسبت به 
موضوع كم آبي حساس كنيم چون بحث آب شرب در استان كردستان بسيار 
مهم است.  وي گفت: سد قشلاق سنندج تأمين كننده سكونتگاهي با 500 
هزار نفر جمعيت شهر سنندج است كه بايد در شعاع 10 تا 15 كيلومتري آن 
كنتور هوشمند نصب كنيم و محدوديت هايي قائل شويم.  قادري به موضوع 
دشت هاي ممنوعه دهگلان، قروه و چهاردولي اشاره كرد كه از اهميت بسيار 
زيادي برخوردار هستند و گفت: حساسيت روي منابع آبي، آب شرب شهرها 
و روستاهاي كردستان از اهميت بالايي برخوردار است كه نياز است به آن 
توجه ويژه اي داشته باشيم.   وي گفت: خشكسالي به مرور اتفاق مي افتد، لذا 
بايد توجه داشته باشيم كه با برنامه ريزي درست و اصولي، آب را مديريت 
كنيم تا با كمبود آب مواجه نش��ويم، چراكه نمي توانيم همانند سال هاي 

گذشته عمل كنيم و جمعيت شهري و روستايي را كوچ دهيم. 

پيگيري نوسازي مدارس البرز با جديت بيشتر   
طرح هاي مربوط به نوسازي مدارس درس     البرز
البرز بايد با جديت بيشتري دنبال شود. 
سيدحميد طهايي، اس��تاندار البرز با عنوان كردن اين مطلب گفت: طي 
دو دهه اخير و با افزايش جمعيت اس��تان البرز ك��ه در پي مهاجرت هاي 
بي رويه صورت گرفته، ش��اهد كاس��تي هايي در بخش ه��اي خدماتي، 
آموزشي و بهداشتي هستيم.  وي افزود: علت اين است كه سرعت ايجاد اين 
زيرساخت ها، هرگز با سرعت مهاجرت و رشد جمعيت همخواني نداشته و 
به همين دليل امروز شاهد كمبودهايي در حوزه هاي مختلف به ويژه كلاس 
درس و مراكز آموزشي هستيم.  عالي ترين نماينده دولت در استان البرز 
تصريح كرد: يكي از نيازهاي اصلي اين استان تازه  تأسيس، احداث مراكز 
آموزشي جديد، مدارس بيشتر و همچنين نوسازي و بهسازي مدارس و 
كلاس هاي فعلي است.  طهايي گفت: با توجه به اعتبارات محدود موجود، 
انتظار اين است كه طرح هاي مربوط به نوسازي كلاس هاي درس، با جديت 
بيشتري در استان البرز و به ويژه شهرستان كرج پيگيري شود.  وي بيان 
داشت:  از سوي ديگر بايد طرح هاي توسعه اي و ساخت وسازها بر اساس 
ارائه پيوست سرانه هاي آموزشي و بهداشتي باشد و ديگر نمي توانيم مناطق 
جديد و ساخت وسازهاي بيشتر را بدون در نظر گرفتن پيوست هاي آموزشي 
ادامه دهيم.  استاندار البرز افزود: همچنين مردم ما به خوبي مي دانند كه 
بودجه هاي دولتي و عمومي محدود است و به همين دليل در سال هاي اخير 
بخشي از نيازها به مراكز آموزشي، مدارس و همچنين بيمارستان ها و مراكز 

بهداشتي، با حضور و تلاش خيران احداث شده است.


